
Marik Tamás 
Nem szolgálhatsz két úrnak! 
 
A két úrról szeretnék két szót szólni először... Vigyázat! Most nem arra gondolok, amire te 
gondolsz, hanem arra, hogy benned milyen uralom van! És ezt úgy próbálom megfogalmazni, 
ahogy Pál apostol mondja a Római levélben. 
Emlékezz rá, miután megtértél, miután már átadtad Jézusnak az életedet, miután már 
rabszolgája lettél a Krisztusnak, akkor jön az igazi mélypont; hogy értelmemmel már Isten 
törvényének szolgálok, de testemben a bűn törvényét ismerem fel, és a bűn törvénye 
uralkodik rajtam. „Én, szerencsétlen ember, ki szabadít meg engem ettől a bűnre szánt 
testtől?" (vö. Róm 7) 
Ez egy tipikus római katolikus állapot. Ezért újra és újra gyónnom kell, újra és újra megtérek, 
azt mondom a lelki vezetőmnek: Ne haragudj, de megint ugyanazt kell mondanom, hogy 
megint ugyanazok a problémáim. Figyelj rám, mert nem itt van az Evangélium vége! A 
Római levél hetedik fejezete a mi életünknek a kátyúja - de nem a megoldása. Most ez a 
lényeges: ezt nevezem egyik úrnak, magadat, aki keresztény akarsz lenni, aki minden erődet 
megfeszíted és bedobod azért, hogy megtehesd Isten akaratát, és nem veszed észre, hogy 
közben zsidó vagy… Nem bántom a zsidókat, de: nem az az üdvösség, Jézus nem arra hívott 
meg minket, hogy megtartsuk a tőrvényt, tehát ha te törvénymegtartó keresztény vagy, éppen 
olyan lelki ember vagy, mint a zsidók ősei, Káin (Ábelt most nem mondom). A káini ember 
lelki ember, vagyis értelme, akarata és érzelmei működnek, sőt: mindent bedob az Úrért akar 
az Úrért élni, de ez nem nyer üdvösséget. A mi üdvösségünk nem a mi lelki energiáinkból 
származik, itt van a lényeges különbség minden hősies bevetés, minden lelki módszer, és a 
Krisztus módszere között. Jézus Krisztus nekünk nem azt hozta meg, hogy adok egy kis erőt a 
tiedhez, és akkor te meg fogod csinálni, hanem a kereszten teljesen félreállította a ml régi 
emberünket. Tehát te és én, akik elfogadtuk a halálunkat Krisztusban, nehogy még egyszer 
tetszhalottként elkezdtünk valamit csinálni, mert nem jutunk semmire sem, 
visszamentünk a régibe. Az egyik úr tehát bennem az az öntudat, amit örököltem Ádámtól - 
hogy te fogsz tudni jót és rosszat, és olyan leszel, mint az Isten.  
Vigyázat! Azzal, hogy megtértél, még nem múlt el ez a kísértés! Most Te akarod bedobni 
magad, hogy tudjál jót, meg tudd tenni a jót, de ez kísértés. Te nem tudod megtenni a jót. 
Akkor sem, ha ez most nem esik neked jól. Meg tudod tenni egyszer kétszer, de nem tudod 
megtartani ezt. Egyszerűen azért, mert a te lelki energiáid ellen benned dolgozik egy törvény. 
Ez a törvény olyan, mint a gravitáció törvénye. Én most leszakíthatnám ezt a muskátlit és 
föltartom neked... (most nem szakítom le, mert hátha kikapok) ... és tényleg föl tudom neked 
mutatni, és te azt mondod: győztél, tényleg, nem esik le a muskátli, mert te fogod. Igen ám, de 
ha ezt kell tennem estig és reggelig, egy idő után a kezem leesik, mert nem győzőm tovább. A 
lelki energiáim nem elegek ahhoz, hogy ezt a törvényt legyőzzem. 
Na most itt van a csel: ez az egyik uralom tehát bennem, az én győzelmemnek a kényszere, 
hogy nekem kell győznöm, nekem kell megtennem az Isten törvényét, nekem kell kedvessé 
válnom Isten előtt, ez az én igyekvésem A másik, amit nekem Isten adott a Krisztusban, az 
egy másik törvény. Emlékezz a nyolcadik fejezet elejére. A hetedik fejezet kétségbeesése után 
Pál azt mondja, hogy hála legyen az istennek Jézus Krisztus által, mert az élet 
szellemének a törvénye, mégpedig a Jézus Krisztusban adott élet szellemének a törvénye 
legyőzte a bűn és a halál törvényét. A másik fordításban az van: a lélek törvénye... Ez azt 
jelenti, hogy amikor Jézus kiárasztotta a Szent Lelket azokra, akik benne hisznek, akkor mi 
újjászülettünk, megelevenedtünk a Szentlétekben. - Vigyázat, arról én nem tehetek, hogy a 
magyar szóhasználat Szent Lélek, de az Isten: Szellem. Tehát, Isten megelevenítette a mi 
szellemünket, mert az újjászületés nem egyszerűen annyi, hogy egy új elhatározásom van, 
hanem egy más létmódba kerültem. Ahelyett, ami addig nekem hiányzott a bűn helyzetében, 



a magam igyekvése helyzetében, ahelyett kaptam egy teljesen újat; az új élet nem én vagyok, 
nem én újultam meg, ez rossz kifejezés, hanem az isten Szelleme az, Aki engem megújított, 
engem megelevenített és Jézus Krisztus az, Aki bennem lakást vett. Jézus nem azt mondta, 
hogy te jobban fogsz igyekezni, mint eddig, és képes leszel megtenni, sőt még többet is, 
hanem azt mondta, hogy elküldöm nektek Atyám Lelkét, és Ő megtanít titeket mindarra, 
amit mondtam nektek. Az erő, a hatalom Lelkét. Jézus élete bennem a Szentlélek által jött 
létre úgy, mint a kenyérben és borban a Krisztus élete az Oltáriszentségben. Éppen olyan 
reálisan, és Ő meg tuja tenni mindazt, ami az Atya akarata. 
Igazából, figyeld meg, az élet fája valósul meg a jó és a rossz tudásának a fája helyett, vagyis 
Isten maga cselekszi meg benned az életnek a cselekedeteit a Szentlélek által. Mégpedig úgy, 
ha megfigyelted, amit mondtam, hogy az Élet Szellemének a törvénye legyőzi a bűn és a halál 
törvényét.  
Ezt így tudom neked elmondani: amikor Jézus engem megváltott és a Szentlélek által 
megelevenített - igaz, hogy ebben benne van az én személyes döntésem, hogy elfogadtam 
Jézust Megváltómnak -, mint a röpcsi, elkezdek emelkedni, nem én vagyok, aki legyőzöm a 
bűnt, hanem az Isten Szelleme, Aki bennem lakást vett és bennem a Jézus életét létrehozta, 
élővé tette, Ő az, aki legyőzte a bűnt. Ez más törvény. Tehát a gravitáció ellen dolgozhatok én 
a saját lelkem energiájával, de nem jutok vele sokra. Egy idő után lehullok. Ez az oka, hogy 
visszaesek a bűnbe, visszaesek a mérgelődésbe, a haragba, a meg nem bocsátásba, az 
önsajnálatba - mondhatnám tovább. Viszont az, hogy a Szentlélek győz bennem, az bennem 
törvény. És ezt értsd a szó legteljesebb értelmében.  
Ez azt jelenti, hogy állandóan működik, a legtermészetesebb módon működik. Neki semmi 
gondja azzal, hogy megcselekedje Isten akaratát. Most már csak az a kérdés, hogy én hal 
akarok lenni a megújulásomtól fogva. visszamegyek-e a régibe, és akarom mutatni, hogy én 
meg tudom tenni az Isten dolgait, és igyekszem teljes bedobással minden lelki energiámmal, 
és újra és újra elbukok, vagy pedig maradok az Élet Szelleme törvénye alatt. Ez pedig olyan, 
az előző hasonlattal, hogy a gravitáció törvénye mindig uralkodik és mindenen, kivéve akkor, 
amikor a felhajtó erő uralkodik a gravitáció törvénye felett, mert a levegőnél könnyebb gázok 
törvényszerűen felemelkednek a földről, mert könnyebbek a levegőnél.  
Ez történt velem a Szentlélek által, amikor Isten elfoglalta az életemet, amikor lakást vett 
bennem Jézus Krisztus - és itt mondom neked, hogy egy bunkóban vett lakást. Vedd észre, 
hogy nyomorék vagy és semmire kellő, de Isten téged választott ki, hogy lakást vegyen 
benned, nincs lehetőségem szégyenkezni, és azt mondani Istennek, hogy ne haragudj, Uram, 
ne gyere még, majd később, először jóváteszem magamat. Ez nem megy! Ha pedig ezt a 
bunkót Isten elfoglalta, és életté lett benne, akkor nyugodj meg: Ő benned cselekszik! 
Tehát, ha hazamész, az anyósoddal ne te veszekedj - mondd meg az Úrnak: Uram, nekem ez 
nem megy, hagy én ezt békességgel elviseljem, csináld Te... és engedd át az uralmat Neki 
magadban! Kezdd végre megélni azt, amire megújultál, azt, amit Isten neked adott, mert 
neked ajándékba adta az Ő életét, hogy a Krisztus élete benned a Szentlélek által működjön. 
Az engedelmesség élete nem az, hagy kitalálsz valami jót Istennek, és azt megteszed Neki, 
hanem mindenkor Atyád akaratát cselekszed. Még egyszer mondom: Te erre képtelen vagy. 
De Isten Lelke benned, a benned élő Krisztus képes. Ő meg tudja tenni. Tehát engedd meg 
Neki, hogy Ő cselekedje.  
Az a keresztény, aki még nem tapasztalta meg magában ezt a természetes életet, hogy neki az 
Isten akarata a természetes élete, és neki jó a jót tenni, aki azt mondja a keresztény életre, 
hogy nagyon nehéz, az még nem keresztény, hanem böcsületes zsidó. Vagyis lelkében akar 
cselekedni Istennek, de nem az Élet Szelleme által cselekszik. És ezt nagyon jegyezd meg: 
Isten neked egy új életet adott, és azt akarta benned élni. Ha te elcsüggedsz, ha te 
szomorú vagy, ha te rágod magadat, ha te vajúdsz - ez nem azért van, mert Isten nem 
akar benned élni hanem mert te akarsz magadban élni. Helyette, meg Neki!  



Hidd el nekem, semmire nem jutsz az igyekvéseddel. Ezt már régen félretette Isten a 
kereszten. A mi ó-emberünket megfeszítették Vele együtt, ez eltörölhetetlen. Ezzel kár 
veszkődni, ebből soha nem lesz semmi, menthetetlen és meghalt. Meghalt a bűne által, már 
halva született. Az az élet, amire téged meghívott Isten, az a benned lakó Krisztusnak az 
élete. A Szentlélek munkája ez, az öröm élete, a békesség élete, a szeretet, a szelídség 
élete. 
Tehát ha te azt mondod nekem, hogy senki két úrnak nem szolgálhat, én azt fogom neked 
mondani: vigyázz, mert sokkal alapvetőbb veszély az, ami benned van, mint ami körülötted. 
Te már nem akarsz a világ fejedelmének szolgálni, te már ellene mondasz a sátánnak, jól van, 
jól csinálod, de vigyázz, ne élj magad szerint Istennek, mert az nem jut üdvösségre. Ne magad 
szerint akarj üdvösséget kitaposni magadnak, te nem tudsz odaevezni, neked ez nem megy. 
Engedd, hogy a Krisztus, Aki benned lakást vett, éljen. 
Na, most ennek nagyon sok vonzata van. Ha te ezt elkezded gyakorolni a mindennapokban, 
először is meg fogod tapasztalni, hogy te nagyon is tudod, hogy mi az Isten akarata, mert a 
Szentlélek benned törvény lett, és ez a törvény hangos benned. Személyes törvény és hangos. 
Mindig rád szól: ha sokat beszélsz, már mondja is: túl sokat fecsegtél. Most erre nem az a 
reakciód: jaj Uram, bocsáss meg, holnap kevesebbet fogak beszélni, vigyázok a számra, mert 
az megy egy óráig, két óráig, de utána megint elkezdesz fecsegni.  
Engedd, hogy a benned lakó törvény cselekedjen! Ő keveset beszél. És meg fogod tapasztalni, 
amikor rábízod magad az Isten törvényére, hogy ez az új törvény benned teljesen természetes 
módon cselekszik, és te fogsz magadra nézni, amikor hazaérkeztél: hogy lehet az, hogy én 
nem fecsegtem ma? Értsed meg: soha nem mondta Isten az Igében, hogy győzd le a bűnt, 
azt mondta, hogy megszabadít a bűntől. Tapasztald meg Isten szabadítását! Es szeretném 
most - ha lenne időnk - hogy ide fölmasírozzál, és elmondd, mert neked is van már 
tapasztalásod, hogy Isten Téged megszabadított a bűntől. Amikor egyik napról a másikra 
vágásszerűen, szakadásszerűen eltűnt benned a bűn kívánsága - most is hallottam már ilyet. 
Tudd, hogy a Szentlélek működik benned. Tudd, hogy Ő megszabadít a bűntől. Nem neked 
kell magadat szabadítani a bűntől. Értsd meg ezt a szabadságot, vesd alá magad ennek az új 
törvénynek, és ne te küszködj a régi törvénnyel. Nem arra vagy meghíva, hogy legyőzd a régi 
törvényt, hanem arra, hogy benned az új törvény éljen. Hogy emlékezz Jézus szavaira: nem 
azért jöttem, hogy megszüntessem a törvényt, hanem hogy beteljesítsem azt. Nyugodj meg, a 
Szentlélek benned beteljesíti az üj törvényt. 
Egy kis, rövid mondatot szeretnék hozzátenni: én már rengeteg emberrel találkoztam, aki 
magát karizmatikusnak, vagy Szentlelkesnek mondta, és még olyan lökött embereket nem 
láttam, mint ezek között. Tehát minden szélsőséges, minden széllel bélelt, minden cúgos és 
flúgos rögtön beáll a karizmatikus megújulásba, mert ott lehet… Ott aztán akármit 
mondhatsz, mindig azt mondják rá: Halleluja… Szóval vigyázz... Az Isten Szelleme benned 
nem hőbörgős, nem különleges, nemcsak extra dolgokat csinál, hanem nagyon normális. 
Amíg te el nem mosogatsz becsületesen, amíg a családodban nem élsz becsületesen, amíg te a 
másikat megítéled, amíg te nem bocsátasz meg a másiknak, amíg te megsértődsz, és ilyen 
jelei vannak a te régi emberednek, azt ne hidd már, hogy a Szentlélek elfoglal. Ott áll a 
küszöbön, toporzékol is, mert nem tud begyünni. Mert tele vagy minden kócerájjal.  
Tehát vesd le ezeket a régi dolgokat, nyugodj meg, ha a Szentlélek nem használ még téged, az 
azért van, mert még használhatatlan vagy. Tehát engedd el azokat, amikkel még használni 
akarsz.  A mi világunkban rengeteg fölösleges és hiábavaló dolog van a kezünkben. 
Téveszmék, tévutak, téveszközök.  
Tehát vigyázz: elsőnek ki kell üresítened magad, mondj le teljesen magadról, a 
sikeredről, a lehetőségedről, felejtsd el, mert mindig itt ugrasz be! Ez nem veszélytelen 
dolog. Még mindig szolgálsz a régi úrnak, vagyis önmagadnak, aki fog tudni jót és rosszat. Ez 
a legveszedelmesebb ellensége benned a megújulásnak. Amikor te ennek ellene tudsz 



mondani, amikor teljesen átadod magad Isten akaratának, vigyázz: benned uralkodik a 
Szentlélek, jelen van. Abban a pillanatban a tieid meg fogják ismerni a benned lakó Lelket. 
Megismerik, mert egyszerűen más a te léted. 
Én soknak ajánlottam már, hogy amikor lelkiismeretvizsgálatot tart, akkor ne a bűneit 
számolja, hanem az Élet Szellemének a gyümölcseit magában. A szeretet, az örömöt, meg a 
békét és a kedvességet, meg a szelídséget, a jóságot, a türelmet, meg az 
önmegtartóztatást, meg a hűséget, mert ha azok megvannak, a többivel nem is kell 
foglalkoznia. De ha azok nincsenek, hiába számolja, hány bűne volt vagy nem volt, mert 
rohadt önző, és a saját feje szerint él. Az pedig nem jut üdvösségre. 
 
Uram, áldalak Téged, hogy egyetlen Urunk vagy, és áldalak, hogy semmit nem tűrsz 
bennünk, ami nem Tőled van, és amit nem üdvösségre hívtál. Áldalak, hogy minket is 
megtisztítasz, akik magunkat tisztának mondjuk. Hogy nem vagy kiváncsi a mi 
cselekvésünkre, hanem azt akarod, hogy a Te életed teltes legyen bennünk. Jézus, dicsőít 
a mi szívünk Téged. Áldott vagy Uram. Ámen. 
 
(Elhangzott a Magyar Katolikus Karizmatikus Megújulás országos találkozóján, 1995. 
október 21-én.) 


